



SNL
رابطة الشبكات السورية
Syrian Networks League



ULFED
Ulustararasi STK Federasyonu
Civil Society Organization Platform
منبر منظمات المجتمع المدني

CAHF Coalition des
Associations
humanitaires en
France



SYRIAN NGO ALLIANCE
تحالف المنظمات السورية غير الحكومية



WATAN NETWORK
شبكة وطن



WECAN
NETWORK



WPN
Women Protection Network

SNL Statement on the current escalation in the outskirts of Idlib and Western Aleppo.

Date: October 7, 2023

النسخة العربية في الأسفل

The Syrian Networks League (SNL), representing a coalition of humanitarian networks committed to aiding civilians and advocacy in Syria, expresses deep concern over the severe deterioration of humanitarian conditions in Northwest Syria. This deterioration is a direct consequence of the recent military escalation by the Syrian regime and its allies that started on October 5th systematically targeting several locations in the outskirts of Idlib and Western Aleppo. The constant bombardment continues so far until today, and concentrates on residential areas, local markets, offices of NGOs, ambulance teams, a firefighting department and schools, leading to new influxes of Internally Displaced Persons across at least 50 villages, towns and populated cities including Idlib city, Ariha and Jisr al-Shughour, an exacerbation of the already fragile humanitarian crisis and a grave threat to the safety and well-being of innocent civilians where at least 16 people have been killed, including five women and two children, and an additional 81 people injured, including 21 women and 17 children, according to local health authorities, as of 6 October.

SNL strongly condemns and deplores the ongoing military attacks and operations against civilian areas in Northwest Syria. This military escalation constitutes a blatant violation of human rights and jeopardizes the lives of innocent civilians.

The Syrian Networks League calls for an immediate and unconditional cessation of this military escalation and denounces any violations of international humanitarian law, which is in place to protect the rights of civilians in conflict zones. We demand the protection of civilians and the unhindered access of humanitarian aid to areas in need.

Furthermore, we call for the immediate allocation of an emergency response to address the urgent needs of Internally Displaced Persons as a result of this military escalation. Displaced families are in desperate need of food, clean water, shelter, healthcare, and education. Humanitarian organizations and the international community must swiftly provide these essentials and assist displaced individuals in finding safe refuge and shelter.

We call the international community and the United Nations to act immediately and put pressure to bring an end to these devastating hostilities and put an end to the humanitarian suffering in Syria. The international community must continue to support efforts aimed at achieving peace and restoring stability to the region.

This statement is issued under our shared commitment to working for humanity and peace, reaffirming our strong dedication to providing assistance to those in need and working towards ending the humanitarian crisis in Syria.

The Syrian Networks League (SNL)



SNL
رابطة الشبكات السورية
Syrian Networks League



ULFED
Ululararasi STK Federasyonu
Civil Society Organization Platform
منبر منظمات المجتمع المدني



CAHF
Coalition des
Associations
humanitaires en
France



SYRIAN NGO ALLIANCE
تحالف المنظمات السورية غير الحكومية



WATAN NETWORK
شبكة وطن



WECAN
NETWORK



WPN
Women Protection Network



بيان رابطة الشبكات السورية حول التصعيد الحالي في مناطق إدلب وريف حلب الغربي.

التاريخ: 7 تشرين الأول 2023

تُعرّب رابطة الشبكات السورية، والتي تمثل مجموعةً من الشبكات الإنسانية العاملة على تقديم المساعدات للمدنيين والمناصرة في سوريا، عن قلقها البالغ نتيجة التدهور الشديداً للأوضاع الإنسانية في شمال غرب سوريا. منذ 5 تشرين الأول، بدء النظام السوري وحلفاؤه بحملة تصعيدٍ عسكريّ شديدة استهدف من خلالها العديد من المناطق السكنية في إدلب وريف حلب الغربي. حتى هذه اللحظات، ما تزال حملات القصف الممنهج مستمرةً بشكلٍ مركّز على المناطق السكنية والأسواق المحلية ومكاتب المنظمات الإنسانية وفرق الإسعاف وقسم إطفاء والمدارس؛ ما أدى إلى موجات نزوحٍ داخلية جديدة في ما لا يقل عن 50 قرية وبلدة ومدينة مأهولة بالسكان، بما في ذلك مدينة إدلب وأريحا وجسر الشغور وتفاقم الوضع الإنساني المتأزم بالأصل وتهديداً خطيراً لأمن وسلامة المدنيين الأبرياء، حيث قُتل ما لا يقل عن 16 شخصاً، من بينهم خمس نساء وطفلان، وأصيب 81 شخصاً آخرين، من بينهم 21 امرأة و17 طفلاً، وفقاً للسلطات الصحية المحلية حتى تاريخ 6 تشرين الأول.

تدين رابطة الشبكات السورية وتستنكر بشدة الهجمات والعمليات العسكرية المستمرة ضد المناطق المدنية في شمال غربي سوريا، حيث يشكل هذا التصعيد انتهاكاً صارخاً لحقوق الإنسان ويعرّض حياة الأبرياء للخطر في ظل استمرار الهجمات الممنهجة.

تدعو رابطة الشبكات السورية إلى وقفٍ فوريٍّ وغير مشروط لهذا التصعيد العسكري، مطالبةً بحماية المدنيين ووصول المساعدات الإنسانية العاجلة إلى المناطق المحتاجة دون أيّ عوائق، وتُعرّب عن تنديدها لأيّ انتهاكاتٍ للقانون الدولي المقرر لحماية المدنيين في مناطق النزاع.

وندعو إلى تخصيص استجابةٍ طارئةٍ وفوريةٍ لتلبية الاحتياجات العاجلة للنازحين داخلياً نتيجة التصعيد العسكري واستمرار القصف على منازلهم، وتشمل هذه الاستجابة كافة احتياجات العوائل النازحة من الغذاء والمياه النظيفة، والمأوى، والرعاية الصحية، والتعليم. حيث يجب على المنظمات الإنسانية والمجتمع الدولي بسرعة تزويد النازحين داخلياً بالاحتياجات الأساسية والمأوى الآمن.

كما ندعو المجتمع الدولي والأمم المتحدة إلى التحرك الفوري والضغط من أجل إيقاف هذه الهجمات المدمرة ووضع حدٍ للمعاناة الإنسانية في سوريا، ونؤكّد على ضرورة مواصلة جهود المجتمع الدولي الرامية إلى تحقيق السلام وتعزيز الاستقرار في المنطقة.

صدر هذا البيان في إطار التزامنا المشترك بالعمل من أجل الإنسانية وتعزيز السلام، ونؤكّد من جديد التزامنا التام بتقديم المساعدة للمحتاجين والمتضررين، والعمل على إنهاء الأزمة الإنسانية المستمرة في سوريا.

رابطة الشبكات السورية